
1 

Protokół nr VI 

Rady Miejskiej w Mogielnicy  

w dniu 20 sierpnia 2024  

Obrady rozpoczęto 20 sierpnia 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:30 tego samego 

dnia. W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. Obradom przewodniczyła Ewa Ścisłowska. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dzień dobry Państwu. Witam Serdecznie Pana Burmistrza 

oraz wszystkich zaproszonych gości, Państwa sołtysów oraz przewodniczących komitetów 

osiedlowych oraz wszystkich radnych. Spotykamy się na VI sesji Rady Miejskiej, którą uznaję w 

tej chwili za otwartą. Proszę o stwierdzenie kworum. Dziś w sesji bierze udział 12 radnych. 

Jesteśmy władni, aby podejmować decyzję. Na Sekretarza dzisiejszych obrad powołuję Pana 

Waldemara Kawenczyńskiego, czy Pan wyraża zgodę? Dziękuję bardzo. Głosujemy jeszcze 

przyjęcie Pana Kawenczyńskiego. 

2. Powołanie Sekretarza obrad.  

Zgłoszono kandydaturę radnego Waldemara Kawenczyńskiego. 

Głosowano w sprawie:  

powołanie Sekretarza obrad radnego Waldemara Kawenczyńskiego za jego zgodą. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI:3  

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 12 osób za przyjęciem kandydatury Pana Waldemara 

Kawenczyńskiego jako Sekretarza obrad, niniejszym zostaje. Bardzo Proszę Pan Burmistrz. 
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Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, jesteśmy w punkcie przed przyjęciem porządku 

obrad. Chciałbym złożyć wniosek o zmianę porządku obrad i wprowadzenie uchwały w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na pracę konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych lub znajdujących się na terenie Gminy i Miasta Mogielnica. 

Wynika to z tego, że przygotowywaliśmy się do wprowadzenia tej uchwały. Niestety nie 

mieliśmy jeszcze wystarczających opinii. W dniu wczorajszym wpłynęła opinia z UOKiK-u  

i dzisiaj możemy tą uchwałę wprowadzić. Dlatego też proponuję, żeby ją wprowadzić w punkcie 

12 w porządek obrad.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa, kto jest za przyjęciem tej propozycji Pana 

Burmistrza i tej zmiany w porządku obrad? Jako punkt 12. 

3. Przyjęcie porządku obrad po zmianach  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad po zmianach. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI:3 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 12 osób przyjęło tę propozycję Pana Burmistrza. Odczytam 

teraz projekt porządku obrad.  

1.Otwarcie i stwierdzenie kworum 

2.Powołanie Sekretarza obrad 

3. Wręczenie nagród dla najlepszego maturzysty w roku szkolnym 2023-2024 

4.Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji 
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5.Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji 

6.Podjęcie uchwały sprawie zmiany uchwał w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

i Miasta Mogielnica w latach  2024-2027. Pomyliłam się, chwileczkę przepraszam. Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz powiatu grójeckiego. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości rolnej i leśnej w drodze inkasa 

praz określenie inkasów i wynagrodzenia za inkaso na 2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie 

Mogielnica w latach 2024-2034. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały określenia zasad udzielenia dotacji na pracę 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych lub znajdujących się 

na terenie Gminy i Miasta Mogielnica. 

11. Sprawy bieżące 

12. Interpelacje radnych  

13. Sprawy mieszkańców 

14. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Czy są jakieś uwagi? To dziękuję bardzo, przejdźmy do 

następnego punktu. To może Pan Burmistrz. Bardzo proszę, zapraszamy gości, Panią Dyrektor, 

Panią Natalię Załucką mamę Olgi Załuckiej najlepszej maturzystki, która osiągnęła najlepszy 

wynik z egzaminu maturalnego, zapraszamy do nas. 

3. Wręczenie nagród za najlepszego maturzysty w roku szkolnym 2023/2024 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, proszę bardzo Julia pokaż się wszystkim tutaj do 

radnych. Najlepsza maturzystka, Szanowni Państwo, tego roku Julia Załucka zdobyła wynik 

242%. Powiem może, przedstawię bo też warto, że no niestety niższy wynik, ale kilka osób też 

zdobyło dosyć wysokie te wyniki. Czyli kolejną zaraz za Julią była Krawczak Zuzanna, która 

zdobyła 198%, Szulczyk Anna, która zdobyła 188% i Załucka Olga 186%, czyli siostra. Czyli 

trochę konkurujecie w domu. Szanowni Państwo, chciałbym złożyć ogromne, ogromne 

gratulacje. Ten egzamin, jak wszyscy wiemy jest to egzamin tak naprawdę dojrzałości, zarówno 

pod kątem wiedzy, jak i dojrzałości umysłu, ciała i duszy można powiedzieć. Gratuluję bardzo 

serdecznie zdobycia takiego wyniku. Oczywiście życzę w imieniu swoim, jak i tutaj radnych jak 
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i sołtysów i mieszkańców gminy samych sukcesów w dalszej nauce, pozyskiwaniu tej wiedzy  

i oczywiście dalej takich dobrych, znakomitych wyników. Także gratulujemy bardzo serdecznie. 

Ja bym proponował gorące brawa. I pozwolę sobie przekazać nagrodę, którą ufundowaną przez 

Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica w wysokości 2000 złotych w ramach właśnie tego 

wyniku, który zdobyłaś.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Pragnę Państwu przedstawić treść dyplomu, jaki zostanie 

przekazany Julii Załuckiej. Dyplom dla Julii Załuckiej, najlepszego maturzysty Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Mogielnicy w roku szkolnym 2023/2024. Otrzymując świadectwo 

dojrzałości zaczęłaś rzeźbę swego losu i jaki mu dasz kształt, zależy od ciebie. Z pewnością 

zadajesz sobie pytanie jak uczynić życie wartościowym, co robić, by spełnić marzenia. 

Najprościej uwierzyć w siebie. Samorząd Gminy i Miasta przyznaje nagrodę pieniężną  

w wysokości 2000 złotych, proszę przyjąć gratulacje od nas wszystkich.  

Burmistrz Robert Lipiec: Tak bo to bardzo ważny element jeszcze całych podziękowań, bo 

oczywiście oprócz tego, że dziękujemy Julii, dziękujemy mamie za wspaniałą córkę  

i gratulujemy tutaj dyrekcji szkoły za przygotowanie, też jakby nie było w tej szkole tej 

uczennicy. Także gratulacje bardzo serdeczne i jeszcze raz wszystkiego dobrego. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ja mam jeszcze pytanie do Julii. Zdradź nam swoją dalszą 

drogę edukacji w kilku słowach. 

Maturzystka Julia Załucka: Obecnie myślę właśnie nad kontynuowaniem nauki na studiach. 

Wybrałam matematykę i zobaczymy jak dalej się potoczy w Łodzi. Mam nadzieję, że mi się 

spodoba i mam nadzieję, że będę mogła kontynuować właśnie swoją naukę dalej. Ta nagroda 

pieniężna na pewno mi to bardzo ułatwi i myślę, że będzie wszystko dobrze i nowy rozdział w 

życiu będę rozpoczynać.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Życzymy powodzenia, dziękujemy bardzo. Jeżeli Państwo 

mają ochotę zostać, proszę bardzo. Jeśli obowiązki wzywają, proszę bardzo. Proszę Państwa, 

przechodzimy do następnego punktu. Pan Burmistrz udzieli nam informacji ze swoich działań. 

Proszę. 

4.Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji 

Burmistrz Robert Lipiec: A więc tak, Szanowni Państwo jeżeli chodzi o informację z swoich 

działań, realizujemy inwestycję stacji uzdatniania wody w Kozietułach, przekazany teren 

wykonawcy pod realizacją zadania. Widzę, że już tam wygradza powoli teren wykonawca. Także 

zadanie zostało rozpoczęte, wykonawcy teren został przekazany będzie go realizował. Odcinek 

drogi powiatowej w miejscowości Pawłowice, 327 metrów w kierunku Nowego Kłopoczyna, 

zrealizowany został właśnie dzisiaj był odbiór tego odcinka, więc kolejny odcinek też drogi 
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powiatowej współfinansowanej z powiatem został zrealizowany. Droga w miejscowości 

Brzostowiec 730, około 730 metrów w trakcie realizacji. Koszt tej inwestycji to 995 tysięcy, 

dofinansowanie 240 tysięcy z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Jest na etapie teraz 

wykonawca, wszedł na roboty, wybrał podbudowę. W zasadzie już zrealizował podbudowę. 

Będzie kładł lada dzień nawierzchnię asfaltową. Zakup samochodu dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Mogielnicy został zrealizowany. Niektórzy z Państwa pewnie uczestniczyli  

w przekazaniu tego nowego auta ciężkiego marki Scania. Koszt całej inwestycji milion 

dziewięćset dwa tysiące pięćset złoty, dofinansowanie milion czterysta cztery tysiące pięćset 

złoty. Samochód już jest wprowadzony do systemu ratownictwa gaśniczego i bierze czynny 

udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Sprawa KOWR-u, właściwie działki w Wólce 

Gostomskiej pod plac zabaw. Ostatnimi czasy właśnie telefonowałem do KOWR-u w tej sprawie 

i się okazało, że Pani z KOWR-u była akurat w okolicy Belska na wizytacji i zaprosiłem ją do 

siebie, rozmawialiśmy odnośnie przekazania tej działki, tak jakby jest przekazywana i w danym 

momencie jeszcze nie została przekazana. No i Panią poprosiłem, żeby przyjechała do mnie, 

spotkaliśmy się na miejscu i myślę, że wniosek musimy złożyć od nowa, ponieważ procedury 

przekazania się zmieniły, ale uproszczone są znacznie i mówi, że w ciągu 2 do 3 miesięcy ta 

działka zostanie przekazana na gminę. Oprócz tego jeszcze tam przy okazji wynikła sytuacja, że 

jeszcze jest jedna działka pod drogą gminną na terenie Mogielnicy, właściwie w miejscowości 

Wężowiec, gdzie też należy działka do KOWR-u i też tą dokumentację przygotujemy, złożymy 

 i przejmiemy tak jakby ten grunt pod tą drogę gminną. Kolejne zadanie, które zostało 

zrealizowane, rozbudowa instalacji fotowoltaicznych na budynkach OSP Dziarnów, Tomczyce, 

Miechowice, Dylew, Wodziczna, zrealizowane, znaczy generalnie instalacje zostały powiększone 

do 10-kilowatowych, bo tam były mniejsze instalacje i tam uzupełniono ogniwa o to, żeby po 

prostu więcej mogły generować, produkować energii elektrycznej. Jeżeli chodzi o przedszkole 

przy PSP nr 2, no prace posuwają się do przodu, ale niestety z jakimiś tam trudnościami. 

Problem jest z automatyką przeciwpożarową, w sensie takim, że zaplanowany był siłownik, 

załóżmy, do drzwi zewnętrznych, który miał otwierać drzwi zewnętrzne, niestety do tych drzwi 

tego siłownika nie można zastosować, a właściwie nawet w projekcie nie było podane, jaki ten 

siłownik ma tam być zastosowany. Więc troszeczkę tam jest problemów. Oprócz tego też był 

problem z domówieniem okna uchylnego, też odpowiadającego za bezpieczeństwo 

przeciwpożarowe. Niemniej jednak już do dzisiaj miałem informację, że te okna i drzwi 

przejściowe mają dotrzeć i mają być zamontowane także myślę, że uda się zrealizować. Jeżeli 

chodzi o plac zabaw, został złożony wniosek do starostwa o wydanie pozwolenia budowlanego. 

Po jego wydaniu będzie można ogłaszać procedurę zapytania ofertowego. Niestety musieliśmy 

wystąpić też do Wojewody o odstąpienie od takich założeń, że plac zabaw nie może znajdować 

się w odległości mniejszej niż 10 metrów od pasa drogowego. Tutaj ma w tym przypadku drogi 

728 i tym samym mniej niż 10 metrów od budynku szkoły, co generalnie nie byłoby możliwością 

zrealizowania tego placu zabaw, bo tam jest niewiele miejsca, ale udało się to odstąpienie 

uzyskać i będzie to realizowane. Co jeszcze? I jeżeli chodzi, tak, remont garażu OSP Świdno 
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zrealizowano koszt około 55 tysięcy, dofinansowanie 40 tysięcy z Urzędu Marszałkowskiego.  

I oprócz tego przedstawię Państwu informację z wydanych zarządzeń od poprzedniej sesji. 

Pierwsze zarządzenie, które wydałem po poprzedniej sesji to zarządzenie nr 82 z dnia 18 

czerwca 2024 roku w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy i Miasta Mogielnica na 

2024 rok. Zarządzenie kolejne 83 z dnia 19 czerwca 2024 roku w sprawie zmiany w planie 

dochodów i wydatków budżetu na 2024 rok. I kolejne 84 z dnia 19 czerwca w sprawie zmiany 

planu finansowego Urzędu Gminy i Miasta Mogielnicy na 2024 rok.  85 z dnia 19 czerwca  

w sprawie zmian planu finansowego dla wydzielonego rachunku środków, pochodzących  

z funduszu pomocy, o których mowa w art.14 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa. Nr 86 też 19 czerwca w sprawie ustalenia 

polityki zasad rachunkowości dla projektu zakup nowego ciężkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego wraz z pełnym wyposażeniem dla OSP Mogielnica, współfinansowanego 

z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach priorytety drugiego Funduszu 

Europejskie na Zielony Rozwój Mazowsza, działanie 2.4. Zarządzenie 87 w sprawie zmiany 

zarządzenia nr 144 z 2022 roku Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica w sprawie ustalenia 

dokumentacji przyjęcia zasad polityki rachunkowości. Zarządzenie 88 z dnia 25 czerwca 

 w sprawie zatwierdzenia korekty sprawozdania finansowego MGOPS w Mogielnicy. 

Zarządzenie nr 89 w sprawie aktualizacji informacji o podstawowej kwocie dotacji dla 

przedszkoli niepublicznych. Zarządzenie nr 90 z 26 czerwca w sprawie wprowadzenia zmiany  

w regulaminie udzielania zamówień publicznych w Urzędzie Gminy i Miasta  Mogielnica. 

Zarządzenie nr 92 z dnia 12 lipca 2024 w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej dla 

nauczycieli kontraktowych, ubiegających się o awans zawodowy na stopień nauczyciela 

mianowanego. Zarządzenie nr 93 z dnia 12 lipca 2024 roku w sprawie regulaminu korzystania z 

punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych dla mieszkańców Gminy i Miasta 

Mogielnica. Zarządzenie nr 94 w sprawie zmiany o planie dochodów i wydatków budżetu na 

2024 rok. Zarządzenie nr 95 z 12 lipca w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy  

i Miasta Mogielnica na 2024 rok. Zarządzenie nr 96 z dnia 12 lipca w sprawie zmiany planu 

finansowego dla wydzielonego rachunku środków pochodzących z funduszy pomocy, o którym 

mowa w art. 14 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa. Zarządzenie nr 97 w sprawie upoważnienia dyrektora 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mogielnicy do prowadzenia postępowań  

w sprawie ustalenia prawa do bonu energetycznego. Zarządzenie nr 98 w dniu 16 lipca, zmiany 

zarządzenia nr 86 2024 Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica z dnia 19 czerwca 2024 roku  

w sprawie ustalenia polityki zasady rachunkowości dla projektu pod nazwą zakup nowego 

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz z pełnym wyposażeniem dla OSP 

Mogielnica, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 

projektu drugiego. Zarządzenie nr 99 w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających. 

Zarządzenie nr 100 w sprawie powołania komisji rekrutacyjnej na stanowisko w Urzędzie 

Gminy i Miasta, referent do spraw gospodarki nieruchomościami. Zarządzenie nr 101 z dnia 25 
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lipca w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu na 2024 rok. Zarządzenie nr 

102 z 25 lipca w sprawie zmiany planu finansowego Urzędy Gminy i Miasta Mogielnica na 2024 

rok. Zarządzenie nr 103 z dnia 25 lipca w sprawie zmiany planu finansowego dla wydzielonego 

rachunku środków pochodzących z funduszu pomocy, o którym mowa w art. 14 ustawy o 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa na 

2024 rok. Zarządzenie 104 w sprawie zasad wyodrębniania ewidencji księgowej dla środków 

przeznaczonych na realizację zadania Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa na lata 

2021-2025 w 2024 roku dla Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Mogielnicy. Zarządzenie nr 

105 z dnia 12 sierpnia w sprawie wykonania prawa pierwokupu. Zarządzenie nr 106 z dnia 12 

sierpnia w sprawie powołania gminnej komisji socjalnej do rozpatrywania wniosków o pomoc 

materialną w charakterze socjalnym dla uczniów i szkół i słuchaczy kolegiów. I na tym bym 

zakończył ten temat. Dziękuję bardzo. 

5.Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dziękujemy bardzo. Proszę Państwa, teraz będziemy 

głosować nad protokołami z poprzednich sesji. Mamy 5 protokołów z naszej kadencji i 2 

protokoły ze starej kadencji, więc głosujemy 2 razy. Najpierw nad protokołami, z którymi 

Państwo mogliście się zapoznać na eSesja. Są to protokoły poprzedniej Rady. Następnie 

przejdziemy do głosowania i będziemy głosować nad protokołami z sesji już nowej kadencji 

2024-2029. Proszę bardzo, przechodzimy do głosowania za dwoma pierwszymi protokołami. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z XCII oraz XCIII Sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI:3 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyńśki, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 12 osób jest za, protokołu zostały przyjęte jednogłośnie. 
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Przystępujemy do głosowania nad następnymi pięcioma protokołami, które obejmują już 

kadencję obecnie funkcjonującej Rady Miejskiej, czyli 2024-2029. Proszę bardzo, kto jest za 

przyjęciem tych protokołów, czy są uwagi? Proszę bardzo. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów od I do V Sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyńśki, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Tu również osiągnęliśmy wynik 12, wszyscy są za, czyli 

protokoły z poprzednich sesji zostały przyjęte bez uwag. Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo Radni, jeszcze jest tutaj jeden mój wniosek. 

Szanowni Państwo, prosiłbym o troszeczkę ciszy. Dobrze. Mamy tutaj jeszcze jeden wniosek 

odnośnie budżetu, nad którym będziecie Państwo głosować. Zdarzyła się taka sytuacja, ponieważ 

musimy uzupełnić środki na zadaniu budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Dziarnów, 

Borowe, Dębnowola. Wystąpiły tam koszty wynikające z 9 umów podpisanych z PGE 

Dystrybucja S.A. Koszty dotyczą opłaty przyłączeniowej pompowni ścieków przewidywanych 

do realizacji w ramach zadania, które generalnie jest już tak jakby w trakcie realizacji, w 

przygotowaniu, a w zasadzie koniec tej realizacji zadania jest na przyszły rok, a niestety chyba 

mają za dużo czasu i zrealizowali już część tego zadania w tym roku, więc prawdopodobnie będą 

realizować te przyłącza do przepompowni. No i dosłali nam niestety fakturę, którą musimy 

uregulować i na ten cel po prostu musimy uzupełnić środki w tym zadaniu, w tym roku już, nie 

w przyszłym, tylko w tym roku. To będą środki w wysokości 12 tysięcy. Prosiłbym  

o wprowadzenie tego do budżetu, tego zadania i przegłosowanie razem z uchwałą budżetową. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Czy Pani Lewandowska chciałaby zabrać w tej sprawie głos? 

Wszystko okej? Proszę bardzo, Pani Lewandowska. 
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Skarbnik Anna Lewandowska: Jedynie myślę, że zasługuję na uwagę to, że w związku ze 

zwiększeniem tych wydatków, zwiększy nam się deficyt budżetu, więc należy wskazać źródło 

pokrycia, zanim będą głosowane te uchwały. No w tym momencie myślę, że nadwyżka z lat 

ubiegłych to będzie tym źródłem pokrycia, ponieważ jakimiś takimi wolnymi środkami nie 

dysponujemy. To co było możliwe, jakieś oszczędności na zadaniach, to one są już uwzględnione 

w tej uchwale. 

Burmistrz Robert Lipiec: To jeszcze ja dodam tylko, że ustalaliśmy tutaj z Panią Skarbnik i 

wolne środku, które udało nam się znaleźć i zaoszczędzić z innych zadań, które po prostu zostały 

zrealizowane i te środki zostaną tak jakby przeznaczone na te przeniesienia, które realizujemy w 

dzisiejszym budżecie. To około 22 tysiące i te środki wejdą tak naprawdę, pokryją niektóre z 

tych środków, na które jest zapotrzebowanie w uchwale budżetowej. Oczywiście pozostała część 

jest z nadwyżki budżetowej. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę, przechodzimy do punktu następnego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica w latach  2024-2027. Pomyliłam się, chwileczkę przepraszam. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa, tak jak już wcześniej przekazałam, wszyscy 

radni mieli dostęp do materiałów eSesja. Mamy tu tylko, zapoznam Państwa z uzasadnieniem. 

(...) Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać w sprawie tej uchwały głos? Nie widzę, przejdźmy do 

głosowania. Proszę, głosowanie jawne w dniu 20 sierpnia uchwały w sprawie zmiany uchwały 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata wraz ze zmianami 

zgłoszonymi przez Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica w kwocie 12 tysięcy złoty zadania 

pod nazwą budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Dziarnów, Dębnowola, Borowe. 

Proszę, przystępujemy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2024-2027 wraz ze zmianami zgłoszonymi przez Burmistrza 

Gminy i Miasta Mogielnica w kwocie 12 000,00 zł zadania pn. "budowa kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Dziarnów, Dębnowola, Borowe." 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI:3 

Wyniki imienne: 
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ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyńśki, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Wszyscy radni są za. Dziękuję bardzo. Uchwała została 

przyjęta. Przechodzimy do następnego punktu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Jak poprzednio radni zapoznali się z treścią tej uchwały. Ja 

tylko czytam uzasadnienie. (...) Czy ktoś chciałby z Państwa... Bardzo słabo mnie słychać. 

Według danych wszystko jest okej. Przejdźmy do następnego punktu. Będziemy głosować, 

proszę bardzo. Najpierw jeszcze raz powrócę do tego, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos 

na ten temat? W tej sprawie tylko zabierają głosy radni. Proszę bardzo, głosujemy. 

Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok wraz ze zmianami zgłoszonymi 

przez Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica w kwocie 12 000,00 zł zadania pn "Budowa 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Dziarnów, Dębnowola, Borowe". 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyńśki, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 12 radnych jest za, w związku z tym uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy do następnego punktu. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych lub 

znajdujących się na terenie Gminy i Miasta Mogielnica. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: W związku z tym, że zostało to wprowadzone dopiero dziś, 

zapoznam Państwa z całą uchwałą. Na sesję zaprosiłam również Pana Utfalda, który przybliży 

nam problematykę tej uchwały . (...) Teraz proszę Pana Utfalda, kilka słów na ten temat. 

Kierownik GNOŚ Łukasz Utfald: Gmina na podstawie ustawy o ochronie zabytków i opieki nad 

zabytkami ma możliwość udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie. Jednak 

aby udzielić takiej dotacji, trzeba mieć podjęta stosowną uchwałę. Poprzednia uchwała 

obowiązywała do 30 czerwca 2024 w związku z tym, że rozporządzenie właśnie o pomocy de 

minimis poprzednie obowiązywało do tego okresu. W związku z tym, że zostało wprowadzone 

nowe rozporządzenie wymienione tu w tej uchwale, należało podjąć nową uchwałę, aby 

przedłużyć okres obowiązywania uchwały o dotacjach. Ten właśnie data, ten 30 czerwca 2031 

jest to teraz graniczna data obowiązywania tego rozporządzenia unijnego o pomocy de minimis. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dziękujemy bardzo. Czy są... Pani jest Radną? Proszę, 

poczekajmy do momentu w sprawach mieszkańców. Wszystkie głosy Państwa sołtysów, 

zaproszonych gości, proszę poczekajmy do spraw mieszkańców. Pan Utfald, proszę, żeby z nami 

pozostał, dobrze? Dobrze, przejdźmy do głosowania, skoro nie ma żadnych dyskusji nad tą 

uchwałą. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych lub 

znajdujących się na terenie Gminy i Miasta Mogielnica. 

Wyniki Głosowania: 

ZA: 12; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Zofia Kowalska, 

Mirosław Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz 

Popis, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska 
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NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Tak, proszę bardzo, 12 radnych zagłosowało za, uchwała 

została przyjęta. Proszę Państwa, w związku z pewną taką pomyłką w trakcie głosowania nad 

uchwałą dotyczącą poboru podatków od nieruchomości rolnego i leśnego, tu niechcący Pan 

Baran wcisnął. Musimy jeszcze raz to głosowanie powtórzyć. Bardzo proszę. Jeszcze raz proszę 

Państwa, głosujemy nad właśnie nad tym zbieraniem podatku przez sołtysów, jak to się ogólnie 

mówi.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze 

inkasa oraz określenia inkasetów o wynagrodzenia za inkaso na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 1; NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA 

Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Zofia Kowalska, Mirosław 

Krawczyk, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, Adam 

Stępniak, Ewa Ścisłowska 

BRAK GŁOSU: 

Sławomir Baran 

NIEOBECNI: 

Radosław Kiljan, Agnieszka Pracownik, Marzena Stępień 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dziękuję bardzo, uchwała również została przyjęta. Czyli 

dokonaliśmy korekty. Proszę Państwa, skończyliśmy już pewien etap, przechodzimy do spraw 

bieżących i interpelacji radnych. Proszę, następnie będzie punkt sprawy mieszkańców. 

9. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, Pan Burmistrz w sprawach bieżących. 

Burmistrz Robert Lipiec: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, w sprawach 
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bieżących, jak Państwo pewnie radni wiecie, mamy kilka spraw takich dosyć pilnych, które nie 

zostały rozpatrzone na komisjach, które były realizowane, głównie tu chodzi o Komisję 

Budżetową i zwracam się do Państwa z prośbą, żeby w jak najszybszym czasie zwołać Komisję 

Budżetową i wreszcie podjąć decyzję co do zadań, które między innymi też proponowałem. 

Głównie chodzi tutaj, może przybliżę, bo sołtysi pewnie też nie wiedzieli o sprawie, pojawiła się 

możliwość zrealizowania zadania wirtualnej strzelnicy przy Zespole Szkół Ogólnokształcących 

w Mogielnicy. Jak Państwo wiecie, tam tworzą się klasy mundurowe, jest klasa strażacka, będzie 

klasa wojskowa. I zasadnym byłoby, żeby taką strzelnicę tam usytuować. Tym bardziej, że jest 

możliwość pozyskania dofinansowania na tą strzelnicę o wysokości 200 tysięcy złotych. Jest to 

85% dofinansowania całej inwestycji. Gmina musi dołożyć jakieś środki, ale to są środki tak 

naprawdę niewielkie. W okolicach tam 30, może 35 tysięcy do tego zadania. I tutaj ja prosiłbym 

też Radę, żeby jednak przychyliła się do tej inicjatywy i podjęła decyzję na najbliższej Komisji 

Budżetu i przegłosować to zadanie. Dlaczego tak szybko? Dlatego, że wnioski można składać do 

17 września, tylko że na etapie składania wniosku trzeba mieć już wybraną ofertę kto będzie, 

znaczy wybranego wykonawcę, który będzie realizował to zadanie. Więc to też potrwa. Zostało 

nam tylko, można powiedzieć, 3 tygodnie, może trochę więcej, kilka dni więcej, więc decyzję 

naprawdę trzeba podejmować szybko, jeżeli zamierzamy w ogóle coś takiego robić, choć 

uważam, że jest to bardzo słuszny temat i to by podniosło tak naprawdę rangę szkoły. I poza tym 

jest to szansa, dlatego że taka strzelnica, jeżeli my nie zgłosimy się, nie złożymy wniosku 

 o realizację tego zadania, a złożymy w najbliższym czasie na takie zadanie złoży inna gmina w 

obrębie 50 kilometrów, to już nie będziemy mogli się starać o te środki. Więc prośba do Państwa 

taka, żeby ten temat bardzo w pilnym tempie rozważyć. Kolejna sprawa, to o czym 

wspominałem na komisji również, co też nie zostało jeszcze rozpatrzone, to naprawa pieca 

gazowego przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Mogielnicy, tam na części z halą sportową. 

No wiadomo, że okres zimowy zbliża się nieubłagalnie i tym tematem również należałoby się 

zająć niezwłocznie, ponieważ zwyczajnie szkoła nie będzie miała ogrzewania. Z tego, co tutaj, 

fakt, że Pani Dyrektor uzupełniała tam swój wniosek, bo najpierw napisała wniosek o remont, 

później uzupełniła to informację, że po prostu ten piec, fachowiec powiedział, że niestety ten 

piec nie zostanie uruchomiony ze względu, że jest niebezpieczne uruchomienie go w takim 

stanie i trzeba tam wymienić palnik gazowy w tym piecu, żeby mógł zostać uruchomiony,  

a zakup i koszt tego, tej inwestycji to około 10 tysięcy z robocizną, a koszt też oszacowano 

nowego pieca, zakupu nowego pieca to około 75 tysięcy plus tak naprawdę robocizna. z tym,  

że tam jest, jeżeli jest zakup nowego pieca, to też jest potrzebny czas na realizację tego zadania, 

bo to nie jest na zasadzie takie, że sobie wyjmujemy i wkładamy, bo prawdopodobnie trzeba 

będzie przerobić instalację, do której będzie podłączony ten piec, więc to wymaga też czasu. 

Kolejna kwestia, o którą też prosiłem na poprzedniej komisji, uzupełnienie środków  

w wysokości 7 500 złotych chyba zdaje się. Na pokrycie kosztów modernizacji drzwi do garażu 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Otalęży. Został tam przez strażaków przeprowadzony tak jakby 

modernizacja garażu ze względu na to, że otrzymują nowy samochód, w sensie nowy. Ten z 
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Mogielnicy, który był w Mogielnicy trafi do Otalęży, zostanie przekazany, jest wyższy, więc 

trzeba było obniżyć posadzkę o jakieś 40 centymetrów, żeby tam po prostu zwyczajnie się 

zmieścił. Została obniżona ta posadzka, no i kwestia, znaczy nie naprawy, tylko właściwie 

modernizacji drzwi. Drzwi tam były montowane takie zasuwane, elektryczne i trzeba je 

zmodernizować, żeby zakryć tą dziurę, która tam po prostu teraz powstała. No i zmienić tam 

napęd, ponieważ według fachowca, który już jakąś właśnie wycenę zrobił, ten mechanizm, który 

tam jest nie da rady otwierać tych drzwi, bo tam dojdzie obciążenie po prostu jeszcze dodatkowe 

i wielkość tych drzwi. No i oczywiście jeszcze jedna kwestia szkół. Jeżeli chodzi o Michałowice, 

nie wiem jak w Borowem, bo podobno dopiero wniosek trafił, ale tam też są do uzupełnienia 

środków przed rozpoczęciem roku szkolnego. Więc prośba moja taka do radych, żeby jak 

najszybciej tą komisję zwołać i zająć się tymi ważnymi sprawami. Myślę, że to nie wiem, na 

sesje nadzwyczajnej, bo inaczej chyba się nie da zrealizować po prostu. To tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa, wszystkie informacje jakie przekazał wam 

Pan Burmistrz, oczywiście były poruszane na komisjach, nie zostały podjęte w tych sprawach 

decyzje. One zostaną rozpatrzone w najbliższej Komisji Budżetowej, ewentualnie jeszcze inne 

na Komisji Oświatowej. Radni pochylą się nad tymi problemami najszybciej jak będą mogli, ale 

przypominam Państwu i chcę żebyście Państwo byli świadomi, że pewne uchwały na sesji, 

przesuwanie środków, w ogóle wydatki finansowe, związane są z tym, że jednak komisje 

powinny opiniować poszczególne wnioski, które są związane z wydatkowaniem pieniędzy  

z budżetu gminy. W związku z tym bez komisji pewnych wniosków nie możemy tutaj 

analizować. Komisja dokona analizy i w jak najszybszym tempie, tak jak już mówiłam już 

wcześniej, będziemy się starali tę sprawę rozwiązać. Proszę bardzo. 

Burmistrz Robert Lipiec: Ja adwokatem Pani przewodnicząca, jeżeli chodzi o, tak ja się ze 

wszystkim zgadzam, tylko to co już tłumaczyłem Państwu, już pewnego razu, są pewne zadania  

i pewne sytuacje, które niestety zmuszają do takich, tak jak chociażby dzisiejsza odnośnie tego 

rachunku wystawionego przez PGE, gdzie ten czas bez informacji tak naprawdę wpłynął,  

a środki nie były zabezpieczone, były zabezpieczone na przyszły rok. No to są sytuacje, które się 

w samorządach niestety zdarzają, biorąc po uwagę jakieś doświadczenie, które już tam 

posiadam. Naprawdę to się zdarza i tak się dzieje po prostu, że czasami o pewnych rzeczach 

trzeba decydować. Państwo jesteście dorosłymi ludźmi i decydujecie o pewnych rzeczach, tak mi 

się wydaje przynajmniej, decydujecie o pewnych rzeczach i tu nie ma co pewne rzeczy 

konsultować, tylko trzeba podejmować decyzję, Szanowni Państwo, bo po to tutaj jesteście. 

Zostaliście wybrani jako radni, że trzeba te decyzje podejmować. A przecież tu nikt nie ukrywa 

żadnych, nie wiem, kwestii, które, nie wiem, są podszyte, nie wiadomo czym, po prostu są to 

sytuacje, które się zdarzają na bieżąco i trzeba je zwyczajnie zrealizować. Czasami nie ma tego 

terminu, bo wiecie doskonale, że nie zawsze tą komisję można zwołać, nie zawsze tą sesje 

można zwołać, tym bardziej w takim okresie urlopowym, jak mamy teraz. Nie ma też czasami 
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rady, nie ma mnie, bo ja też byłem na urlopie przez dwa tygodnie i nie było mnie w pracy. Więc 

czasami takie sytuacje wynikają. Więc czasami takie sytuacje wynikają. Tylko prosiłbym, żeby 

Państwo zdroworozsądkowo spojrzeli na ten temat i podejmowali po prostu zwyczajnie decyzje, 

a nie doszukiwali się pewnych tam nieprawidłowości. Oczywiście nieprawidłowości trzeba 

doszukiwać, tylko nie doszukiwali się jakichś tam, nie wiem, podstępów i innych kwestii, bo tak 

naprawdę nie ma i nigdy nie było moim zamierzaniem. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę. Panie Burmistrzu. No niestety, ale muszę zabrać w tej 

sprawie głos. Został wprowadzony ten punkt, sprawa faktury została podjęta, dyskusja, środki 

zostały zabezpieczone, wszystko jest okej. Jak będziemy w kółko wracać do tego, co miało być, 

a nie było, a się stało inaczej, to możemy tak wiele spraw rozwadniać. Jeszcze raz mówię, my też 

się uczymy, niebawem będziemy mieć szkolenie i się wszystkiego dowiemy na tym szkoleniu, 

jak to można manewrować, czy tak, czy tak. I myślę, że wspólnie będziemy na tym szkoleniu. 

Więc będziemy słyszeć to samo i my się bardzo, no z miłą chęcią, ale no następnym razem 

myślę, że uzupełnimy to. Wcale nie mówię, że takie szkolenie nie jest potrzebne Państwu, 

sołtysom i przewodniczącym komitetów osiedlowych. Myślę, że również. Także my jesteśmy 

otwarci na problemy społeczne, chcemy wszystko, żeby było jak najlepiej, ale chcemy też 

zachować pewiem porządek działania, bo po prostu jest wtedy łatwiej i myślę, że wychodzimy 

naprzeciw oczekiwaniom społeczeństwa. Dlatego jeszcze bardzo proszę, kto w sprawach 

bieżących jeszcze? A przepraszam, Pan Ireneusz Popis jeszcze, proszę. 

Radny Ireneusz Popis: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, ja odnośnie tego wniosku tutaj 

skierowanego o tą strzelnicę wirtualną. Jako Przewodniczący Komisji Oświaty mi się wydaje, że 

to jest bardzo dobry pomysł, żeby to przeszło. Tym bardziej, że dostajemy 200 tysięcy. mamy 

dołożyć 50 tysięcy. Mamy klasę o kierunku wojskowym. Tej strzelnicy nigdzie tutaj w powiecie 

nie ma. Jest strzelnica na broń ostrą tylko w Warce. Mi się wydaje, że nie dość, że byśmy mieli 

pozyskanie większą ilości uczniów, ale też ta szkoła by mogła na siebie zarabiać. Więc 

prosiłbym tutaj radnych o przychylenie się do tego wniosku, bo mi się wydaje, że to jest bardzo 

dobry zastrzyk, bym powiedział, dla naszej gminy i dla naszej szkoły, żeby tą szkołę promować. 

Mówimy, że mamy mało uczniów, że nie chcą do nas dzieci przychodzić. A myślę, że o tym 

kierunku, jeżeli będzie ta klasa o kierunku właśnie wojskowym, mając taką strzelnicę wirtualną, 

której w powiecie nie ma nigdzie, a może być tylko jedna w promieniu 50 kilometrów, mi się 

wydaje, że ściągnęlibyśmy tutaj uczniów do szkoły jak najbardziej. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Panie Popis, zostawmy tą sprawę na następną sesję, kiedy 

będziemy głosować po zaopiniowaniu przez komisję. Dobrze? 

Radny Ireneusz Popis: Dobrze, chciałem tylko wyrazić swoją opinię na ten temat.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ale mówię, będziemy dyskutować na następnej sesji na ten 

temat, bo zobaczymy jak ustosunkuje się Komisja Budżetowa do tego. Więc wszystkie głosy 



16 

proszę, kto z Państwa chciałby jeszcze w tej sprawie. To na przyszłą sesję. Proszę bardzo, kto 

tam jeszcze z Państwa. Proszę, w takim razie Pan Marek Jasiorowski 

10. Sprawy mieszkańców. 

Mieszkaniec: Co się dzieje w sobotę, w niedzielę? Co się dzieje na małym mostku? Niedługo 

będą dzieci chodziły do szkoły, ale to nie tylko o dzieci chodzi. Tu jeszcze bardzo fajne plany są 

dla nas, dla naszych dzieci. Ale ład i bezpieczeństwo. Sobota, niedziela do godziny 4 w nocy. Ja 

mieszkam w rynku. Są pewne grupy osób, którzy tutaj się spotykają koło mnie, jest ławka i nie 

tylko, koło pomnika, co oni wyprawiają, w jaki sposób się zachowują, jak się załatwiają, nie 

będę mówił co, jak, no bo to granda jest. Nawet dzisiaj na komisji alkoholowej również ten 

problem poruszaliśmy. Przewodniczący też z Grójca jechał w sobotę, to na mostku, tam przejść 

nie można, bo oni zaczepiają ludzi, agresywni są. Mówimy, że jest w Mogielnicy bardzo dobrze. 

Nie, jest źle, jest bardzo źle. Policja? Zero. Zero policja działa. Od posterunku w Mogielnicy do 

małego mostku ile? 200 metrów? I koniec na tym. Żeby patrol sobie zrobili dla zdrowia, nie 

przejechać samochodem, nie jeżdżą, co ja gadam, jak przejadą i gdzieś pojadą. Jak tutaj 

widziałem, miał być dzisiaj komendant, ale nie ma Pana Komendanta. Zastanówmy się nad tym 

bezpieczeństwem. Oni naprawdę są agresywni. Nie będę po nazwisku mówił kto, bo to nie jest 

istotne takie. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ja się, może tu kilka słów na ten temat. Ja bardzo wnikliwie 

przeczytałam ten raport, tę strategię rozwiązywania problemów i tam też z niektórymi punktami 

nie do końca bym się zgodziła i chciałabym, żby mi pewne sprawy wyjaśniła Pani, która to 

sporządziła. Ale no niestety Pani jest, okres wakacyjny, Pani jest na urlopie. Ale myślę,  

że będziemy mogli do tego problemu jeszcze wrócić na następnych sesjach w sprawach różnych. 

Mieszkaniec: Tak jest, ale chodzi mi również o te kamery, które są. 3 lata walczę, żeby były 

podłączone i na razie nie są podłączone. Ostatnio słyszałem, że jest wykonawca, ale wykonawca 

nie ma czym podkopać ulicy, nie? No to wiecie, to nie jest coś. Następna sprawa. Dobrze, 

jeszcze mam taką, bo jeszcze mam sprawę. Właśnie estetyka miasta, naprzeciwko Stokrotki, 

pomiędzy budynkami jest taka no rudera i to i o bezpieczeństwo, tam takie, kiedyś ślusarz był, to 

bardzo dawno temu, żeby coś z tym zrobić, no. No nie, to jest taki drewniane, to się wali, kto 

peta rzuci czy ten i naprawdę będzie tragedia. Następny, tu nie słyszałem o służbie zdrowia w 

Mogielnicy, choć to nie jest mój rewir tam, z tamtej strony, ale dotyczy nas wszystkich. Ale 

dotyczy nas wszystkich. Wczoraj, nie tylko ja, bardzo często chodzę do ośrodka, tu, i no od 

godziny w pół do 6 chorzy ludzie, żeby kurczę czekali i potem idą z kwitkiem, no bo nie ma już 

numerków, nie? Zastanówmy się nad tym. To jest tak, to u nas. No to ja o tyle miałbym, no 

dziękuję. 

Burmistrz Robert Lipiec: Dobrze, Szanowni Państwo. Panie Marku, tak oczywiście, faktycznie 

pewnie jakieś tam problemy są, tutaj nie wątpliwie takie społeczeństwo mamy, ale no są do tego 
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odpowiednie służby, które trzeba informować. Oczywiście no jest policja, która powinna z tym 

zrobić porządek. Ja będę miał przyjemność spotkania się z Panem Kierownikiem, bodajże w 

środę albo w czwartek, więc też ten temat poruszę i przekażę tutaj Państwu spostrzeżenia. Ja też 

uważam, że za mało jest patroli na terenie miasta Mogielnica. Nie wiem, czym to jest 

spowodowane, zgłaszałem ten tamat do komendanta nawet powiatowego policji, ponieważ 

kiedyś, jak był Pan Faryna komendantem, te patrole były, pojawiały się, samochodem objazdy 

robili, dzisiaj po prostu policji nie widać zupełnie na terenie Mogielnicy i nie tylko na terenie 

miasta, ale i terenie różnych miejscowości. Ja mam tą przyjemność, że też mieszkam w takiej 

okolicy przy dzisiaj centrum rozrywki, czyli przy stacji BP w Cegielni, też zgłaszam to przez 

taką mapę zagrożeń, miejscową mapę zagrożeń. To jest w internecie taka strona, gdzie się 

wchodzi i się zgłasza te zagrożenia. Jeżeli chodzi o rynek miasta, jeżeli Panie Marku tutaj widzi 

Pan, że taka sytuacja jest, to zwyczajnie po prostu trzeba dzwonić na policję, niech wylegitymują 

tych młodzieńców i tyle no. Jeżeli chodzi o monitoring, faktycznie te kamery, które są tam po 

tamtej stronie rynku. Proszę? A dlaczego nie? Ja wszystko mówię, to co myślę, ja nie ukrywam. 

O czym? A, znaczy no tak, ale to znaczy to nie ma, działają nie działają. One mają działać i jest 

w tym kierunku realizowany, znaczy jest już skrzynka energetyczna, bo tam problem polegał na 

tym, że one nie działają ze względu na to, że były podłączone do budynku, byłego budynku 

Urzędu Gminy, który został sprzedany, jest teraz modernizowany. No i wiadomo, że już nie 

mogą być zasilane z tego budynku, bo jest działka prywatna, ale już zostało przyłącze 

zrealizowane, więc myślę, że niebawem te kamery, nawet zlecenie z tego, co wiem, poszło do 

tego, żeby te kamery zostały podłączone. No wykonawca się trochę ociąga, ale mam nadzieję, że 

niebawem te kamery uruchomi. Ale to są kamery tylko tamte po tamtej stronie, ale oczywiście 

działają kamery na budynku tutaj urzędu i cały rynek można powiedzieć widać z tych kamer, 

więc jeżeli widzi Pan jakieś, nie wiem, jakąś sytuację, że ktoś załatwia swoje potrzeby, tak jak 

Pan tutaj wspomniał, między innymi, no to przecież można to zgłosić na policję. Policja ma 

możliwość wglądu w ten monitoring, bo tylko policja, proszę Państwa, proszę o tym pamiętać, 

bo oczywiście nie będzie ten monitoring udostępniany każdemu, kto przyjdzie, bo tak nie można 

udostępniać, po prostu albo na wniosek prokuratury, albo policja ma wgląd tylko do tych filmów. 

Więc, jakby nie było, trzeba tą sytuację, sytuację zagrożeń, sytuację no niecnego zachowania się 

obywateli, trzeba niestety zgłaszać na policję. No co, Szanowni Państwo, ja no niestety nie mam 

wpływu. Ja mogę tylko mówić, prosić, monitować, rozmawiać i z komendantem,  

z kierownikiem, no ale oni mają swoje wytyczne, swoje działania. Myślę, że jak sobie 

porozmawiamy, tak jak mówię, w okolicy czwartku będę się, spotykam się z Panem 

Kierownikiem, to ten temat poruszymy i być może jakieś patrole zostaną wdrożone. Zrobię 

wszystko, co w mojej mocy, żeby tutaj coś zaradzić. Dziękuję. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, teraz Pani Kośka miała pytanie do Pana 

Utfalda, proszę bardzo. 
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Sołtys Alfreda Kośka: Tak, miałam pytanie do Pana Utfalda. Ja już z nim rozmawiałam. W 

Brzostowcu jest figurka, ma 300 lat, wpisana do rejestru zabytków. I teraz ostatnio, jak była 

piaskowana, tam zostały powybijane szyby. Są tam, bo szklarz tego nie zrobił. Ja rozmawiałam z 

Panem Utfaldem, Pan Utfald mi wszystko wytłumaczył. Ktoś jak robił daszek, zrobił, przybił 

swoją reklamę i nie można tego wysłać do rejestru zabytków, tak Panie Łukaszu? Pan był u 

konserwatora. To proszę wytłumaczyć, bo mnie zabiją w tym Brzostowcu o tę figurkę.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Może nie będzie tak źle. 

Sołtys Alfreda Kośka: Pani Przewodnicząca, będzie źle. Brzydko to wygląda, jak ona jest w ten 

sposób zaszklona, zabezpieczona. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: No wiem jak wygląda. Ja poproszę ten mikrofon tu do przodu, 

Pan Utfald, żeby mógł się ustosunkować.  

Kierownik GNOŚ Łukasz Utfald: Tak, to jest sytuacja taka, kapliczka stoi na działce wspólnoty 

wiejskiej. My tu zwracaliśmy się o opinię prawną, czy gmina może sfinansować remont tej 

kapliczki. Tu dostaliśmy odpowiedź, że nie. Dostaliśmy odpowiedź taką, że nie, no nie ma tutaj 

jak tego sfinansować ze środków gminy. Ale to kto da? Jest wspólnota wiejska, nie wiadomo, 

czy tam jest wspólnota wiejska, no właśnie tam jest problem. Działka jest na terenie wspólnoty 

wiejskiej. Ja na ten moment nie wiedziałem, że tam jest założona wspólnota. Jest działka wiejska 

tylko, nie wiem czy tam jest... Ewentualnie, zawsze mieszkańcy mogą zrobić ewentualnie jakąś 

zbiórkę, tam jest kilka szyb do wymiany i wstawić te szyby. No bo mówię, gmina nie ma tutaj, 

jak teraz,  tym momencie. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Pan Utfald sugeruje spotkanie mieszkańców Brzostowca  

i podjęcie w tej sprawie jakichś działań, niech się wypowiedzą i koniec. Kto chce, jaki złożycie 

akces w tej sprawie. Może to jest jeden ze sposobów na rozwiązanie tego problemu. Także do 

przemyślenia. Czy Pani Alfredo, Pani ma jeszcze pytania? Bardzo proszę Państwa o ciszę. Pani 

ma niewydolne gardło. Bardzo proszę, żeby było cicho. Słuchajmy, 

Burmistrz Robert Lipiec: To może ja, Szanowni Państwo, to w takim układzie trzeba się, jeżeli 

ktokolwiek został wśród członków wspólnoty, to należy przeprowadzić tak zwaną, złożyć 

wniosek do Starostwa o ustalenie członków wspólnoty. I na podstawie tego, że ktoś tam, 

nałóżmy ojciec był, tak, członkiem wspólnoty, no to poda, można podać też syn, nie wiem, syna, 

córkę, kto tam jest zainteresowany udziałem w tej wspólnocie. I wtedy tak jakby odnowić tą 

wspólnotę. I Starostwo na koniec wyda decyzję o aktualizacji i o tym, że ustali tych członków tej 

wspólnoty. Wiadomo, że to nie jest proces jednodniowy, że to trzeba po prostu złożyć, tam 

można uzyskać takie deklaracje specjalne od Starostwa, tam udostępnią prawdopodobnie i te 

deklaracje trzeba po prostu jako mieszkańcy zebrać się, spotkać, wypełnić, złożyć i to będzie 

sobie procedowało tam w Starostwie i będziecie dostawali informacyjnie dokumenty, co tam w 
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danym etapie się dzieje. Ale to nie jest to, że tak powiem, nie do odkręcenia, tak? To w takim 

układzie, bo wiecie, jeżeli chcemy mieć tą wspólnotę, to niewątpliwie musimy mieć członków 

tej wspólnoty, to muszą być osoby chętne. Jeżeli ich nie ma, no to niestety nic z tym nie zrobimy. 

My, jako z ramienia tutaj gminy, czy nawet ze Starostwa, nie jesteśmy w stanie nakłonić kogoś, 

żeby był członkiem wspólnoty. To muszą być osoby, które chcą być członkami wspólnoty i 

wtedy to się ukonstytuuje. Jeżeli nie ma takiej chęci, no to nic z tym nie zrobimy. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Bardzo proszę o spokój. Jak widać jest trochę tych pytań. 

Teraz Pani Radzimirska. Bardzo proszę, żeby  krótko zadawać pytania, bo jest kilka osób już mi 

zgłaszało w czasie przerwy chęć zabrania głosu. Dlatego bardzo bym chciała, żeby wszyscy 

dzisiaj zdążyli jednak powiedzieć, co mają do nam przedstawienia. Proszę. Jeszcze przepraszam 

zanim Pani Jola zacznie, to czy ktoś z Państwa ma pytania do Pana Utfalda, bo ma obowiązki? 

Czekamy, przepraszam, czekamy w takim razie. Proszę, Pani Jola Radzimirska, przepraszam 

Pani Jola Radzimirska, czekamy. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. Nr 1 Jolanta Radzimirska: Ja mam pytanie, gdzie znajdę 

materiały odnośnie tej uchwały w sprawie przyjęcia strategii rozwiązania problemów 

społecznych i gminnych? 

Burmistrz Robert Lipiec: No uchwała, jak każda uchwała, będzie zamieszczona w Biuletynie 

Informacji Publicznej i tam będzie załączony jako załącznik też właśnie ta strategia, tak? 

Przewodnicząca Zarządu K.O. Nr 1 Jolanta Radzimirska: Czyli nie ma, w tej chwili jest 

dostępna.  

Burmistrz Robert Lipiec" Podejmujemy ją dzisiaj, jak ją podjęliśmy. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. Nr1 Jolanta Radzimirska: Tak, ale mi chodzi o te materiały. 

Burmistrz Robert Lipiec: Nie, no to cała uchwała, którą podjęliśmy razem ze strategią będzie 

zamieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. Nr1 Jolanta Radzimirska: Czyli będzie zamieszczona.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ale ja już dziś mogę Pani dać, po zakończeniu sesji. Jest to 

ciekawy materiał. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. Nr1 Jolanta Radzimirska: I tutaj jeżeli chodzi o wypowiedź Pana 

Marka Jasiorowskiego, podpinam się pod tym. I Pan mówi, Panie Burmistrzu, że nie możemy 

przeciwdziałać, że Pan ma związane ręce. Jednak może Pan coś zrobić. Nie wydawać zgody na 

sprzedaż alkoholu w miejscach takich, jak chociażby drgoa do szkoły, gdzie idą dzieci. To, co się 

dzieje, tak jak Pan mówi, mały mostek, róg Warszawskiej, Mostowej czy tam placu dół. to po 
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prostu niech Pan się przejedzie tam o każdej porze dnia i nocy. Co tam się dzieje. 

Burmistrz Robert Lipiec: Pani Jolu, to, ale słuchajcie, Szanowni Państwo, prosimy o ciszę, 

dobrze? Tak jest, Szanowni Państwo, no. Generalnie to nie jest tak, że nie wydawać pozwolenia 

na sprzedaż alkoholu. Jeżeli ktoś prowadzi działalność, ma sklep i sprzedaje ten alkohol, no to 

przecież każdy może prowadzić taką działalność i każdy może. Jeżeli są miejsca, gdzie ten 

alkohol nie może być sprzedawany, to zwyczajnie nie jest. Jest to odpowiednia odległość od 

budynku szkoły i tak dalej. Jest to określone w ustawie, I ten alkohol nie może być sprzedawany, 

a z drugiej strony, to też sprzedawca nie może sprzedawać alkoholu dzieciom, nieletnim, więc to 

nie ma tutaj zagrożenia dla dzieci tak naprawdę, a młodzież no taka jest jaka jest. Ja też byłem 

młody, ja pamiętam, że były różne sytuacje. Pani pewnie też bya młoda i wszyscy z nas byli 

młodzi, więc no teraz zakazać jednemu przedsiębiorcy handlować alkoholu, bo jest po drodze 

gdzieś tam do szkoły, nie wiem, to generalnie wszędzie jest po drodze do szkoły, jest przy 728, 

też jest po drodze do szkoły, za chwilę będziemy jechali, nie wiem, Wolską, też jest po drodze do 

szkoły, no każdy ma po drodze do szkoły gdzie ten sklep i teraz co zakazać wszystkim, żeby nie 

sprzedawać alkoholu? 

Przewodnicząca Zarządy K.O. Nr1 Jolanta Radzimirska: Wie Pan co, albo Pan nie chce mnie 

zrozumieć, albo Pań mnie naprawdę nie rozumie. 

Burmistrz Robert Lipiec: Proszę mi wytłumaczyć. 

Przewodnicząca Zarządy K.O. Nr1 Jolanta Radzimirska: Sklep, właśnie gdzie idą dzieci, 6, 7, 

10, 11 letnie, jest sklep na rogu ulicy Warszawskiej, nie wiem, trudno to nawet nazwać sklepem, 

dla mnie to jest speluna. I dookoła tam i w kierunku właśnie małego mostku, w kierunku szkoły, 

często z wywalonymi genitaliami leżą albo chodzą, albo siedzą pijani, nikt na to nie zwraca 

uwagi i uważa Pan, że sklep w takim miejscu, ponieważ jest zgodnie z ustawą, powinien być? 

Przecież może Pan. Jst tyle miejsc w Mogielnicy, gdzie Pan właściciel źródełka może się 

przenieść? 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, Pani Jolu, ale prosimy o ciszę. Myślę, że nie ma, 

Szanowni Państwo, myślę, że tu nie ma co temat uciągnąć, bo ja, wiem, Pani Jolu, siedmioletnie 

dzieci nie chodzą tylko koło źródełka, bo chodzą też ulicą tutaj w rynku, chodzą ulicą 

Dziarnowską, no wszędzie chodzą dzieci, co nie oznacza, że musimy od razu zakazywać handlu, 

więc ja Panią dobrze zrozumiałem, znaczy ja nie wiem, dlaczego akurat tamten sklep, dokładnie 

no, a to, że ktoś tam leży, no ja nie jestem w stanie odpowiedzieć za człowieka, który się upije na 

umór i nie wiem tak jak to Pani określiła, z wywalonymi genitaliami leży na ulicy, no przecież ja 

nie mam na to wpływu. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, tu Panie miały pytanie do Pana Utfalda, tylko 

bardzo proszę już krótko, bo Pan pewnie chciałby iść do pracy, a my mamy tu jeszcze inne 
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problemy. 

Sołtys Beata Dąbrowska: Panie Łukaszu, po prostu tu chcieliśmy zapytać, bo jest wiele takich 

kapliczek, którzy są przy drogach i jakie to trzeba podjąć procedury, żebyśmy się dowiedzieli, 

czy one są właśnie w zabytkach. Panie Łukaszu, powiedz właśnie, na przykład tutaj mam ja  

w Główczynie mamy, jest to kapliczka u Pana i Pan twierdzi, że ona jest właśnie jako zabytek, 

ale gdzie to sprawdzić? 

Kierownik GNOŚ Łukasz Utfald: Jeżeli kapliczki są wpisane do gminne ewidencji zabytków, 

można je u mnie sprawdzić, am cały rejestr. I to wszystko. A kwestia ich remontu, to jest jeszcze 

kwestia własności, na czyjej działce stoją. No właśnie. 

Sołtys Beata Dąbrowska: Dziękuję Bardzo. 

Przewpdnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę już indywidualnie z Panem Utfaldem. Proszę bardzo, 

ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Pani Zofia Kowalska, proszę najpierw radna. 

Radna Zofia Kowalska: W sprawie wsi Dąbrowa, środa, czwartek bodajże, jak mi mówiła Pani 

Sołtysowa, ma być tam wycinka dębu, który był uderzony przez piorun i mieszkańcy się 

zwracają z prośbą do Pani, żeby wzdłuż całej drogi wycieli, bo to będzie sprzęt z wysięgnikiem i 

tam spadają gałęzie na samochody, więc żeby to jakoś popodcinać, żeby trochę zapewnić 

bezpieczeństwa tym ludziom, którzy poruszją po tej drodze.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Bardzo proszę, Pani Agnieszko. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr4 Agnieszka Małek: Będziemy wycinać środa, czwartek. Jeśli 

taka okoliczność zachodzi, oczywiście pomożemy, nie ma problemu, w miarę środków. Pan 

Marcin jak przyjedzie, bo to musi być z wysięgnikiem i będziemy ciąć. Pani Zofio, dla Pani. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dziękujemy bardzo. Krótko, zwięźle, na temat. Proszę, 

następna osoba, Która chciałaby zabrać głos? Pani Dąbrowska, Pani Kurcińska, w jakiej 

sprawie? Mikrofon musi być blisko ust, bo nie zbiera. Konkretnie gdzie? 

Sołtys Ewa Kurcińśka: Lokalizacja Główczyn Towarzystwo. No bo tam są, porośnięte są akurat 

taką... 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, no mamy akurat tutaj Pana Dyrektora, więc myślę, 

że ja nie będę tutaj za Pana Dyrektora odpowiadał, bo Pan Dyrektor udzieli pewnie odpowiedniej 

odpowiedzi, także bardzo proszę. 

Dyrektor ZGKiM Mateusz Muszyński: Jeżeli chodzi o koszenie poboczy przy drogach 

gminnych, sprawa na razie. 
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Przewodncząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa, nie słyszymy Pana Muszyńskiego tu przy 

stole, bardzo proszę o spokój. Naprawdę, ja wiem, że długo, ale wyczekajmy jeszcze  

w cierpliwości trochę. 

Dyrektor ZGKiM Mateusz Muszyński: Mamy problemy z kosiarką, po raz kolejny się ona nam 

zepsuła, jesteśmy w trakcie kolejnej naprawy. Problem jest znany, myślę, że i tak będziemy 

musieli spróbować jeszcze ten stary sprzęt uruchomić i chociaż takie najbardziej newralgiczne 

miejsca pokosić. Być może uda nam się pozyskać nową maszynę i wtedy będziemy mogli 

kompleksowo świadczyć tą usługę. Pamiętam naszą rozmowę, bo to nie wiem, około miesiąca 

temu chyba rozmawialiśmy. Jeżeli Pani przypomni się, może w przyszłym tygodniu najwyżej 

spróbuję podkaszarkami chłopaków wysłać i konkretnie to miejsce, bo to chyba było przy 

skrzyżowaniu, dzwonimy się po niedzieli, uzgodnimy miejsce, ja po prostu, jeżeli przyjdą może 

chłopaki ci, co przychodzą na odróbki, to po prostu pójdą tam z podkaszarkami i spróbują to 

wykosić. Tylko prośba, żeby już w przyszłym tygodniu przypomnieć się, sprawę załatwimy. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Tu Pani Karolina Rutkowska już wcześniej się zgłaszała. 

Bardzo proszę, Pani Karolina Rutkowska. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Panie Burmistrzu, mam 6 takich 

punkcików, mam nadzieję, że szybko przez to przebrniemy. Będę mówić głośno, wyraźnie, 

niemalże będę krzyczeć, dlatego że całą sesję otrzymuję wiadomości, że jest tragiczne 

nagłośnienie i nic nie słychać i po co ta sesja jest w ogóle online, skoro nic nie słychać. Także 

może warto zająć się tym naszym nagłośnieniem. Dziękuję za odpowiedzi na moje wnioski, 

jednak muszę dopytać między innymi o progi zwalniające na ulicy Sienkiewicza, betonowe 

donice na rynku, które mają na celu uniemożliwić parkowanie pojazdów na chodniku, 

wykonanie przejścia dla pieszych na ulicy Kilińskiego, zapewnienie koszy na śmieci na ulicach 

Krakowskie Przedmieście, Szkolna, Sienkiewicz i tak dalej. Ponowne oznakowanie drogi 

wyjazdu z garażu wozu strażackiego oraz oznaczenie zakazu parkowania wokół strażnicy. Czy 

będzie w ogóle realizacja tych zadań? Jeśli tak, to kiedy? Jeśli nie, to też poproszę o 

wytłumaczenie dlaczego. I czy tak trudno jest naprawdę wykonać kilka małych zmian, żeby po 

prostu żyło nam się trochę lepiej i bezpieczniej. I to pierwszy z moich sześciu punktów. 

Burmistrz Robert Lipiec: Pani Karolino, no tak, otrzymała Pani odpowiedzi odnośnie, tak, 

zacznijmy od może donic na terenie, a progi zwalniające, progi zwalniające. Szanowni Państwo, 

jeżeli chodzi o progi zwalniające, ja wychodzę z założenia, że jeżeli wszyscy mieszkańcy danej 

ulicy wyrażą chęć zrealizowania, chociażby 80% mieszkańców danej ulicy wyrażą chęć 

zrealizowania tego typu inicjatywy, to ja jestem jak najbardziej za. Dlaczego? Dlatego, że 

niestety w momencie, kiedy są realizowane tego typu rzeczy, bo komuś się zachciało progów 

zwalniających, te progi zostaną ludziom, którym się to nie podoba, bo oni nie będą skakać przez 

te progi i sobie psuć aut. Więc Szanowni Państwo, musimy w jakiś sposób usystematyzować ten 
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temat i tak jak powiedziałem, jeżeli przynajmniej 80% mieszkańców tej ulicy będzie chciało te 

progi mieć, to wtedy tak też chyba tam odpisane było, tak, żeby jeżeli większość mieszkańców 

chce, no więc jeżeli, umówmy się, jeżeli 80% mieszkańców będzie chciało te progi mieć, to się 

oczywiście pochylimy tutaj nad problemem i będziemy próbować, znaczy znajdziemy, będziemy 

szukać środków na to, żeby wykonać to zadanie, ale to mówię, dlatego żeby też nie było później 

sytuacji, że ktoś przychodzi i zniesmaczony, że te progi są i ma pretensję, że te progi zostały 

położone. Dalej co tam było, donice. Szanowni Państwo, no ja nie widzę potrzeby ustawania 

więcej donic, żeby uniemożliwić parkowanie, no generalnie, bo pewnie chodzi Pani o ten punkt 

newralgiczny, który jest tutaj na łuku, wjeżdżając do urzędu, no ale tam faktycznie, wiecie, mało 

miejsca, jeżeli chodzi o parking tutaj w rynku i uniemożliwienie jeszcze, nie wiem, parkowania 

jednego miejsca, jest to taki punkt, na którym rzadko ktokolwiek parkuje, ale jak nie ma gdzie 

stanąć, no to osoba zatrzymuje się i stoi. I teraz znowu będziemy uniemożliwiać zatrzymanie się 

osoby na tym miejscu, jak tam nie stwarza żadnego zagrożenia, była policja, rozmawiałem z 

kierownikiem posterunku policji, mówi, że tam nie ma przeciwwskazań, żeby tam stawać 

samochodem, więc uznałem, że to jest niezasadne. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Przejścia dla pieszych. 

Burmistrz Robert Lipiec: Przejścia dla pieszych ulica Kilińskiego. Z tego, co na mapach 

sprawdzaliśmy, jest to w pasie drogi wojewódzkiej. Jeżeli chodzi o przejście, tutaj przy 

skrzyżowaniu, tak Pani mówi? 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: To jest ulica Kilińskiego. 

Burmistrz Robert Lipiec: Jak się zjeżdża do kościoła w kierunku wojewódzkiej, no to tam jest, 

jak spojrzeć na mapach, to tam jest duża taka część, która jest pasem drogi wojewódzkiej, a my 

jako gmina nie możemy malować pasów na drodze wojewódzkiej.  

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Ale wystąpić z wnioskiem o 

namalowanie tych pasów, no to chyba można. 

Burmistrz Robert Lipiec: No być może można, oczywiście. Ja nie mówię, że te pasy by się nie 

przydały, bo być może by się przydały i to będzie. Zostało wysłane pismo do Wojewody 

odnośnie tych pasów. Jeżeli wyrażą zgodę, czy też być może nawet wymalują te pasy, no to będą 

te pasy. I jakim terminie nie jestem w stanie odpowiedzieć. Jeżeli chodzi o miejsca parkingowe 

wokół strażnicy. Przyznam się szczerze, że tak. Tam chodzi o miejsca, czy chodzi o drogę 

dojazdową? 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Od strony Poczty Polskiej wymagane 

jest rozrysowanie zakazu parkowania przy drzwiach wyjazdowych do strażnicy, a od drugiej 

strony główne drzwi wyjazdowe wozu strażackiego namalować linie, które kiedyś były i ich nie 
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ma.  

Burmistrz Robert Lipiec: Jasne i to przekazane było, bo nawet był tutaj naczelnik odnośnie 

malowania tych linii, to zostało zlecone do Zakładu Gospodarki Komunalnej i będą te linie 

wymalowane. Jeżeli tylko się pojawi możliwość, nawet zakupiona już jest farba do malowania 

linii, bo będziemy też malować tutaj przed Urzędem Gminy te linie parkingowe na tej ulicy i tam 

też wymalujemy. Tylko no musicie Państwo też przyznać, że potrzebny jest na to czas, a tutaj 

pracownicy Gospodarki Komunalnej też mają pełne ręce roboty i poza tym też jest to sezon 

urlopowy, więc mają deficyt. Tym bardziej, że są tam wzmożone kwestie związane z wyborem 

nieczystości płynnych, to też jest to takie obciążenie dla zakładu, że ci pracownicy są skierowani 

tam, gdzie jest to najbardziej potrzebne w danym momencie. Także tutaj jak najbardziej to 

będzie zrealizowane.  

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Dobrze. Kolejna sprawa, która mnie 

bardzo niepokoi. Dlaczego w dalszym ciągu gmina nie ogłasza konkursu na dyrektora MGOK? 

Czy lepiej jest co pół roku typować kogoś na pełniącego obowiązki i wyrabiać nowe podpisy 

kwalifikowane, pieczątki i tym podobne, co nie generuje małych kosztów, bo to nie kosztuje 20 

złoty, wygenerowanie nowego podpisu kwalifikowanego. Więc co dalej z tą funkcją w gminie? 

Minęło już bardzo dużo czasu, a to jest bardzo poważna funkcja. 

Burmistrz Robert Lipiec: Jeżeli chodzi o dyrektora MGOK-u, jak najbardziej. Będzie ogłoszony 

konkurs. W pierwszym etapie, tak jakbym miałem pracowników w Miejsko-Gminnym Ośrodku 

Kultury, jest nim Piotrem Manowiecki i Pan Konrad Socha i tak naprawdę sprawdzałem ich 

umiejętności, jeżeli chodzi o funkcję dyrektora, biorąc pod uwagę pracowników, którzy 

dotychczas pracowali, mieli doświadczenie w tym zakresie. I na okres 3 miesięcy był Pan Piotr 

Manowiecki, bo taką mam możliwość, żeby powołać jako pełniący obowiązki. I teraz na kolejne 

3 miesiące jest Pan Konrad Socha, który też pełni obowiązki dyrektora. Sprawdzimy, jak oni 

będą funkcjonować, znaczy sprawdzam, jak będą funkcjonować na tym stanowisku i zostanie 

ogłoszony konkurs po 3 miesiącach teraz na dyrektora MGOK-u. Chociaż nie jest to 

jednoznaczne z tym, że ci Panowie zostaną dyrektorami, bo wszyscy mogą założyć rzeczywiście 

swoje dokumenty. Konkurs to konkurs, dokładnie. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Miałam przyjemność, a nawet 

obowiązek i zachęcam wszystkich Państwa do słuchania Komisji Budżetowych. Chciałam 

zapytać, czy udało się w końcu ustalić warunki użytkowania mieszkania komunalnego przez 

Panią kierownik ośrodka? Czy ta Pani w ogóle płaci za ten lokal, za media? 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Na ten temat ja. Mamy już przygotowane informacje, na 

następnej sesji zostaną one przedstawione. Wszystko zostało przygotowane, ale poczekamy do 

następnej sesji. Sprawdzone jest wszystko, dziękuję. 
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Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Prezes Zarządu OSP Mogielnica, 

Tomasz Rutkowski, złożył wniosek o dofinansowanie zakupu brakujących elementów toru do 

ćwiczeń dla młodzieżowej drużyny pożarniczej z Mogielnicy. Stwierdził Pan na Komisji 

Budżetowej, że nie ma Pan możliwości zrealizować tego zadania. I nistety trochę chyba muszę 

Pana zmartwić, bo zgłębiliśmy temat i okazuje się, że można to zrealizować na podstawie art. 7 

ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. I jest tam napisane.(...) Więc o co chodzi? 

W czym jest problem? Inne gminy tego problemu nie mają, dokładają do takich rzeczy. Dzisiaj 

pięknie powiedzieliśmy o klasie strażackiej, że będzie tak, czy się utworzyła, czy będzie się 

tworzyła klasa wojskowa, więc podejrzewam, że z takiego sprzętu spokojnie osoby z tej klasy 

będą mogły korzystać. Jest ponad 50 osób w tej młodzieżowej drużynie pożarniczej, a to była 

kwota rzędu 13 840 złoty, z czego OSP w Mogielnicy chciało 1750 złoty dołożyć, a Pan 

odpowiada, że Pan nie może tego zadania zrealizować, gdzie mamy artykuły i tak dalej. 

Burmistrz Robert Lipiec: No można tak, tylko że Pani odczytała artykuły związane z 

funkcjonowanie Ochotniczych Straży Pożarnych, a tam wniosek wpłynął z jednostki Ochotniczej 

Straży Pożarnej na młodzieżową drużynę pożarniczą i tam ustawa, jeżeli chodzi o wydatkowanie 

na tego typu formacje, zabrania finansowania młodzieżowych drużyn pożarniczych. taką 

informację też otrzymała Pani Skarbnik. Możemy Panią Skarbnik za chwilę zaprosić, niech tam 

wyjaśni dlaczego tak jest, znaczy no tak jest, dlatego też była taka odpowiedź. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: W innych gminach jakoś dokładają do 

takich rzeczy, a u nas jest problem. Ja jeszcze będę zgłębiać temat ze swojej strony. 

Burmistrz Robert Lipiec: Tu nie ma problemu, jeżeli wskaże nam Pani na podstawie jakiego 

paragrafu te gminy dokładają do młodzieżowych drużyn pożarniczych i Ochotniczych Straży 

Pożarnych. Jeżeli to się pokryje z rzeczywistością, to jak najbardziej ja jestem za tym, żeby to 

sfinansować, ponieważ bardzo popieram tą młodzieżową drużynę pożarniczą. Między innymi 

jest tam moja córka, więc nie byłbym przeciwny temu, żeby finansować tego typu inicjatywy, 

tak jak wiele innych. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Tak jak powiedziała, sprzęt ten mogą 

też używać i będą mogły, no klasa strażacka. No to nie można połączyć? Ja widzę tutaj, widzę 

zależność, no przykro mi, że Pan jej nie widzi. 

Burmistrz Robert Lipiec: Wie Pani, wpływa pismo od Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej na 

finansowanie młodzieżowej drużyny pożarniczej, więc wchodzimy tutaj w ustawę o 

finansowaniu Ochotniczej Straży Pożarnych. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Jak najbardziej rozgraniczam, tylko nie 

mając tego toru, no to szkoła nie będzie mogła z tego korzystać, ale to już zostawmy na kolejną 

sesję, ja sobie sprawdzę, wszystkie ustawy doczytam, pójdę Pana śladami, przygotuję się na 
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kolejną sesję. Tymczasem kolejne pytanie. Mamy rządowy pogram 500 plus na psy i koty. Nie 

wiem czy Pan słyszał. I posiadacze domowych czworonogów mają możliwość otrzymywania 

wsparca finansowego, które może pokryć nawet do 100 % zabiegów na przykład na sterylizację i 

czipowanie. I dlaczego w naszej gminie nie ma takiego projektu? Nie mamy tutaj takiego 

programu, z którego mieszkańcy mogą skorzystać, a borykamy się z problemem bezdomności 

zwierząt na terenie gminy? 

Burmistrz Robert Lipiec: Mówimy tutaj o bezdomności zwierząt, czy mówimy o czipowaniu 

psów i szczepieniu? 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Mówimy o dużej liczbie zwierząt 

biegających bezpańsko po drogach. Nie wiem, czy Pan się w ogóle nimi nie porusza, że Pan tego 

nie widzi. Zabieg sterylizacji. Ludzie na przykład z gospodarstw wiejskich mogą skorzystać z 

takich zabiegów. Czy czipowanie, tak? Że w przypadku, kiedy zwierzę się zgubi, no to ten czip 

pomoże w jego odnalezieniu, bądź jeśli ktoś go znajdzie, to będzie łatwo ustalić właściciela. 

Burmistrz Robert Lipiec: Z tego co mi wiadomo to taki program gmina posiada i jeżeli chodzi o 

bezpańskie psy, jeżeli zagrażają bezpieczeństwu to są odławiane. Koszt odłowienia takiego psa 

to o ile się o ile się nie mylę w okolicach. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Bardzo proszę Państwa o spokój. Pani porusza tematy 

mieszkańców. Pan Burmistrz chce sprostać i wyjaśnić wszystko. Pozwólmy nawiązać ten dialog. 

Burmistrz Robert Lipiec: Jeżeli pojawił się program odnośnie czipowania psów, to nie ma 

żadnego problemu, zorientuję się w tematyce i oczywiście podejmiemy pewne kroki. Jeżeli są 

możliwości sfinansowania tego typu rzeczy, jeszcze tym bardziej ze środków Skarbu Państwa, to 

jak najbardziej będziemy zainteresowani, będziemy chcieli to zrealizować. I tyle. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Dziękuję bardzo, to wszystko z mojej 

strony. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, Pani Dąbrowska. 

Sołtys Beata Dąbrowska: Mam jeszcze takie pytanko odnośnie tablic informacyjnych, Panie 

Burmistrzu. Bo ja na przykład mam już z pierwszej kadencji tablicę, ona nie była w ogóle 

oszklona. I wszystkie informacje, które są zwieszone, to albo wiatr, albo deszcz, nie ma ich po 

prostu. I można coś z tym zrobić? 

Burmistrz Robert Lipiec: Słuchajcie, no jeżeli chodzi o tablice informacyjne, jeżeli są takie 

potrzeby, to może proszę zgłaszać i tutaj do Zakładu Gospodarki Komunalnej będziemy w jakiś 

sposób to starali się zrealizować, czy też zamówić, zrobić, zrealizować jakieś zamówienie w tym 

zakresie, tak? Takie zgłoszenie myślę, że trzeba po prostu zrobić i tyle, to będziemy coś z tym 
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tematem działać, tak? 

Sołtys Zofia Andryka: Króciutko ja tylko, chciałam zapytać a propos pieczątek, bo już niektóre 

się tak powycierały, czy jest możliwość zamówienia nowych pieczątek dla sołtysów. Ja też  bym 

prosiła dla siebie, bo mam swoją imienną zrobioną już dobra, ale te następne są już starte, nie 

widać. 

Burmistrz Robert Lipiec: Oczywiście, że tak. Jeżeli została zniszczona pieczątka, czy też w 

zasadzie na etapie użytkowania, no to przecież niewątpliwie trzeba to zgłosić i wyrobimy drugą, 

także nie ma tutaj problemu. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Bardzo proszę, proszę Państwa. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

Bardzo proszę, Pani Ogieniewska. 

Sołtys Agnieszka Ogieniewska: Szanowni Państwo radni, Panie Burmistrzu, Pani 

Przewodnicząca, ja mam takie pytanie. Co się dzieje z wnioskami, które są zaopiniowane, 

zatwierdzone przez komisję pozytywnie i gdzie te wnioski trafiają? Czy one są realizowane? Czy 

będą realizowane? I kto je ma na sesję wnosić? Ja po prostu zadaję Państwu takie pytanie. 

Burmistrz Robert Lipiec: To może ja odpowiem. Sytuacja generalnie wygląda tak, że wniosek 

jeżeli wpływa od Pani jako Sołtysa, czy w ogóle od kogokolwiek od mieszkańca gminy jest w 

zależności od zakresu tego wniosku. Mniema, że tu chodzi pewnie o drogę. No to tak jak w 

naszym przypadku teraz to taki wniosek zarówno wpływa do Pana Damiana Kołodziejczyka, jak 

i do zaopiniowania na Komisję Budżetową. I na Komisji Budżetowej jest zaopiniowany, jeżeli 

zostanie zaopiniowany pozytywnie, no to później będzie pewnie wdrażany w plan budżetowy 

następnego roku, tak. O ile oczywiście radni podejmą akurat, że ta droga będzie realizowana i 

jeżeli będą na to środku finansowe, no to wtedy zostanie to wprowadzone do budżetu, tak. No 

decyzje na ten temat podejmują radni tutaj w zasadzie ze mną jako Burmistrzem, tak wspólnie 

podejmujemy te decyzje, staremu się przynajmniej realizować te drogi w miarę systematycznie. 

Proszę nam wybaczyć, jesteśmy tutaj całkiem niedługo, więc mam nadzieję, że będzie to w jakiś 

sposób funkcjonować. Na chwilę obecną, powiem szczerze, jeszcze te wnioski, które wpłynęły 

nawet na pierwszą komisję, jeszcze nie wszystkie zostały rozpatrzone niestety przez Komisję 

Budżetową. Tak to wygląda. Było tyle tych wniosków, że komisja nie była w stanie ich 

rozpatrzeć do tej pory. Więc wiele wniosków jeszcze jest nierozpatrzonych, mam nadzieję, że w 

miarę upływu czasu te wnioski zostaną rozpatrzone. Zawsze staramy się odpowiadać do osób, 

które te wnioski składały, że wniosek albo został zaopiniowany pozytywnie lub też na chwilę 

obecną nie został zaopiniowany, czekamy na opinię komisji, bądź też ewentualnie, że wniosek 

trafi, jeżeli to już będzie na takim etapie, że trafi załóżmy do realizacji do budżetu, no to też taka 

informacja pewnie będzie. 

Sołtys Agnieszka Ogieniewska: Panie Burmistrzu, bardzo wyczerpująca odpowiedź, tylko że 
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mnie chodzi o wniosek, który był pozytywnie zaopiniowany jeszcze w ubiegłej kadencji przez 

Komisję Budżetową. Dlaczego ten wniosek, dlaczego nie była podjęta żadna uchwała, dlaczego 

nigdy ten wniosek nie znalazł się na żadnej sesji? Chcąc cokolwiek zrobić, nawet jak się pojawią 

jakiekolwiek środki z zewnątrz, po prostu trzeba najpierw przygotować dokumentacji, bo tak jak 

sami doskonale Państwo wiecie z doświadczenia, jak się pojawią jakieś środki, czy jakieś 

programy, trzeba je natychmiast składać. I wtedy już jest za późno, żeby wykonywać, przejąć 

grunty, które oddaliśmy, żeby je od rolnic, żeby przygotować wyznaczenie granic, więc na to 

trzeba zabezpieczyć jakieś środki w budżecie, żeby pracownicy urzędu mogli przygotować 

dokumentację. Ja mówię o wniosku, który był złożony w zeszłym roku. Wnioski były składane 

od lat, ale ten wniosek był przez Komisję Budżetową uprzedniej kadencji pozytywnie 

zaopiniowany, pod warunkiem, że zostaną przekazane grunty nieodpłatnie a poszerzenie, w razie 

takiej konieczności, na poszerzenie drogi. Warunek został spełniony, oświadczenie wpłynęło do 

urzędu, że przekazujemy grunty nieodpłatnie na poszerzenie tej drogi i sprawa do dziś po prostu 

nie ma żadnego odzewu, nic się nie dzieje. Poszłam od jednego pokoju do drugiego pokoju. 

Okazuje się, że w tym biurze, gdzie się zajmują inwestycjami, że to oni powinni złożyć. Oni po 

prostu nie mogą nic zrobić, z tego względu, że są niezabezpieczone żadne środki. Pani 

Sierajewska nie może nic zrobić, bo nie ma żadnych środków na przygotowanie dokumentacji. 

Więc ja się pytam, czy komisja i radni to są tylko po to, że opiniowali, a robi się to, co się chce, 

czy po prostu zadania radnych, zadanie komisji ma jakieś znaczenie, bo wydaje mi się chyba nie 

we wszystkich przypadkach.  

Burmistrz Robert Lipiec: To może tak, procedura wygląda następująco, że generalnie radni 

podejmują decyzję odnośnie, znaczy tak, na Komisji Budżetowej jest zaopiniowane załóżmy 

wniosek, jest zaopiniowany pozytywnie. Co oznacza, że ten wniosek będzie zrealizowany, 

dlatego że to na sesji, jeżeli radni decydują, bo komisja to jest tylko organem opiniodawczym, 

Szanowni Państwo i to radni, no bo nie został wprowadzony. Dlaczego nie został, nie jest Pani w 

stanie odpowiedzieć, dlaczego nie został wprowadzony. I radni na sesji później ewentualnie 

wprowadzają zadanie do realizacji. Jeżeli wprowadzają zadanie do realizacji, zabezpieczają 

środki najpierw na dokumentację, załóżmy tak i później na realizację danej inwestycji. I w 

momencie, kiedy są zabezpieczone środki na dokumentację, wtedy rusza procedura 

dokumentacyjna, wtedy właśnie Wydział inwestycji może rozpocząć, że tak powiem, planowanie 

i tak dalej. W momencie, kiedy tego nie ma, wprowadzonego do budżetu, no to nie mogą tego 

rozpocząć. A gdzie ten wniosek? Ja tego wniosku nie widziałem, więc nie jestem Pani w stanie 

odpowiedzieć, gdzie ten wniosek w tym momencie, Ja mogę tylko powiedzieć, że mogę 

spróbować odszukać ten wniosek, gdzie on został złożony i czy to pismo zostało faktycznie 

napisane w taki sposób, że jeżeli Państwo przekażecie grunty nieodpłatnie, to ta droga zostanie 

zrealizowana. Ja tego nie wiem, ale to pewnie trafi znowu na komisję teraz budżetową do 

zaopiniowania i ewentualnie radni podejmą decyzję, czy dany odcinek drogi będzie realizowany, 

czy nie. 
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Sołtys Agnieszka Ogieniewska: Dobrze. Panie burmistrzu, jedno konkretne pytanie i poproszę 

jedną konkretną odpowiedź, której nie uzyskałam w żadnym pokoju urzędu tego budynku. Kto 

wprowadza na sesję wnioski jako uchwałę po pozytywnym zaopiniowaniu przez komisję? Kto 

ma to zrobić? 

Burmistrz Robert Lipiec: Jeżeli są na to środki, oczywiście burmistrz. 

Sołtys Agnieszka Ogieniewska: Także Panie Burmistrzu, do Pana prośba, wie Pan dobrze, że 

teraz nie mają to być środki jakieś duże, tylko na przygotowanie dokumentacji, a jak widzę, na 

różne rzeczy są, także mam nadzieję. 

Burmistrz Robert Lipiec: Ja jeszcze dodam odnośnie dofinansowania, bo Pani mówi tutaj o 

dofinansowaniu drogi i tak dalej. To też trzeba wziąć pod uwagę, że jeżeli chodzi o 

dofinansowania różnych inwestycji, to tutaj raczej bierze się pod uwagę takie inwestycje 

większe, bardziej kosztowne dla gminy. Mamy do zrealizowania jeszcze sporo dróg, które będą 

nas kosztować znaczne pieniądze i w takie drogi się raczej pod dofinansowanie składa, nie jakieś 

małe drogi, które kosztują niewiele, bo to się mija z celem, prawda, bo możemy złożyć raz 

wiosek o dofinansowanie i jak złożymy na drogę, załóżmy, która jest o wartości 100 tysięcy 

złotych, czy 200 tysięcy złotych, no to już później nie możemy złożyć kolejnego wniosku, 

dlatego składamy wnioski, gdzie droga jest załóżmy kilka milionów i wtedy zwrot też jest dużo 

większy, prawda? 

Sołtys Agnieszka Ogieniewska: Oczywiście, ja to powiedziałam w ten sposób jakby kontynuację 

tamtych odpowiedzi, jakie ja dostawałam, że najpierw musi być jakiś program, żeby tą drogę 

można było przebudować. Proszę Państwa, to jest 300 metrów drogi, z czego 100 metrów 

wykonaliśmy we własnych zakresie. Ogólna droga ma 600 metrów, ale ja wnioskuję tylko o 300 

metrów, gdzie, tak jak mówię, 110 metrów gruntownego utwardzenia z położeniem kostki 

zrobiliśmy we własnym zakresie. Więc też uważam, że wydawanie na 300 metrów i korzystanie 

z jakiś środków zewnętrznych może mijać się z celem, ale tak miałam do tej pory mówione. 

Więc nadzieja proszę Państwa w Państwu, że w końcu ruszycie ten temat i Panie Burmistrzu, w 

Panu też, że w końcu ktoś do przodu pchnie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ja dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania w związku ze 

sprawami bieżącymi, bądź sprawami mieszkańców? Te punkty nam się tu zlały. No niemniej są 

to sprawy ważne. Rozumiem, że nie ma proszę Państwa już żadnych pytań. Zamykam VI sesję 

Rady Miejskiej w Mogielnicy. Dziękuję Państwu bardzo za przybycie. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała:        Sekretarz obrad:           Przewodniczyła: 

Wioleta Górnik       Waldemar Kawenczyński        Ewa Ścisłowska 


